
Фінансування медсан-
частини відбувається за ра-
хунок державного бюджету,
який складається із загаль-
ного та спеціального фондів.
Торік цей показник сягнув
44551237 грн. (здебільшого

це заробітна плата медично-
го персоналу), чого все одно
недостатньо, оскільки не всі
необхідні витратні статті
профінансовано повністю.
Так, видатки на утримання
господарського комплексу з

державного бюджету профі-
нансовано лише на 20%. Не
вистачало коштів на ремонт
і сервісне обслуговування
діагностичної й лікувальної
апаратури. Оновлення ліку-
вально-діагностичного об-
ладнання здійснювалось за
рахунок коштів спеціального
фонду та коштів, отриманих
від інших власних надход-
жень.

Щодо забезпечення хво-
рих харчуванням, то у 2013
році в СМСЧ на це було виді-
лено 649 100 грн. Середня
вартість харчування в ста-
ціонарі становила 5 грн. 58
копійок (на один ліжко/день,
для ветеранів — 23,76 грн.).

Медикаментозне забезпе-
чення кожного хворого ста-
новило 15,86 грн. на добу (у
ветеранів — 38,2 грн.), у ста-
ціонарі денного перебуван-
ня — 3,4 грн. на день. Бра-
кувало коштів на придбання
предметів довгострокового
користування та пально-
мастильних матеріалів, про-
ведення капітальних ремон-
тів і реконструкцій. І тут нас
«рятував» спеціальний фонд.

Водночас проплати за
тепло- і водопостачання, во-
довідведення та використання
електроенергії здійснювалися
нормально. Фінансування зак-
ладу відбувалось згідно з до-
веденим МОЗ України щомі-

сячним планом асигнувань.
Виконання плану спеціально-
го фонду бюджету здійсню-
валось за рахунок надход-
жень від плати за послуги, які
надавав заклад у межах своїх
функціональних обов’язків
та за оренду майна.

Проте, попри суворий
режим економії та недостат-
нє фінансування, у 2013 році
в СМСЧ проведено ремонт
декількох відділень, продов-
жувалась реконструкція в
інфекційному відділенні (під
бак-лабораторію) та в мо-
лочній кухні (під амбулато-
рію сімейної медицини й
денний стаціонар). Прид-
бано і деяке медичне об-

ладнання, зокрема, апарат
штучної вентиляції легень,
електричний аспіраційний
відсмокчувач, компресор-
ний інгалятор для терапев-
тичного відділення, аналіза-
тор сечі, механічні дозатори
для лабораторії; медичний
термоконтейнер для переве-
зення вакцин. Як благодійна
та гуманітарна допомоги
було отримано дві стома-
тологічні установки CINETI-
CA, повітряний компресор
WERK-50л, кімнатний конди-
ціонер для стоматологічно-
го відділення, кондиціонер
мобільний для харчоблоку
тощо.
(Закінчення на 2-й стор.)

Засідання міністр розпо-
чав з інформації про стан
енергетичної галузі України,
повідомивши, що Міненер-
говугілля України видало
наказ від 11 березня №    237,
в якому йдеться про першо-
чергові заходи зі стабілізації
роботи української енерге-
тичної системи. «Упродовж
багатьох років побудовано
Об’єднану енергетичну сис-
тему України, тому будь-які
втручання в її роботу мати-
муть серйозні наслідки. На-
ше завдання — забезпечити
постачання електроенергії,
газу всім нашим громадя-
нам, незалежно від місця
проживання (йдеться про
ситуацію в АР Крим). І в цей
непростий час нам вкрай
необхідна підтримка гро-
мадськості».

Щодо інших питань, які
виникають сьогодні у зв’язку
із загостренням відносин із
Росією, — постачання пали-
ва для АЕС, вивезення від-
працьованого ядерного па-
лива, Юрій Продан заявив,
що у нього була телефонна
розмова з керівником «Ро-
сатома» і він отримав запев-
нення у тому, що проблем з
доставкою палива на україн-
ські АЕС та вивезенням від-
працьованого ядерного па-
лива не буде.

Наказ №     237 містить та-
кож вказівку керівникам підві-
домчих міністерству підпри-
ємств забезпечити «перегляд
умов укладених договорів 
на постачання матеріально-
технічних ресурсів, послуг
виробничого та невиробни-
чого характеру та вжити за-
ходів для зменшення вар-
тості зазначених договорів з
метою зниження ціни заку-
півель ресурсів, робіт та
послуг».

Міністр закликав до про-
зорості у тендерах із закупі-
вель та участі громадських
організацій, у тому числі
профспілок, у цих процеду-

рах, що унеможливить, на
його думку, корупційні дії.

Юрій Продан розповів,
що, за попереднім аналізом,
усі закупівлі останніми рока-
ми проводилися через тен-
дери за завищеними цінами,
причому не у безпосередніх
виробників, а через проміж-
ні структури. Міністр зазна-
чив, що існування великої
кількості фірм-посередників
на ринках нафти і газу, вугіл-
ля та електричної енергії
завдає значної шкоди дер-
жаві і закликав до закупівель
безпосередньо у виробни-
ків.

Принаймні на зустрічі,
Юрієм Проданом була сприй-
нята із розумінням склад-
на ситуація у вітчизняному
атомно-енергетичному ком-
плексі. Незважаючи на те,
що галузь має визначальний
вплив на національну й
енергетичну безпеку, стан
економіки в Україні та якість
життя її громадян, ядерну
сферу держави доведено до
критичної межі. Про це у
своїх виступах говорили
атомні фахівці, зокрема ста-
рійшини атомної галузі —
колишній голова Держав-
ного департаменту України
з питань ядерної енергетики
Міненерго Михайло Ума-
нець, а також перший дирек-
тор РАЕС, нині віце-прези-
дент Українського ядерного
товариства Володимир Ко-
ровкін.

У їхніх промовах йшлося
про необхідність пошуку ре-
зервів, передусім, для про-
довження експлуатаційно-
го ресурсу діючих атомних
енергоблоків, планомірно
думати і про будівництво
(заявлене в Енергостратегії)
нових блоків ХАЕС.

Голова Атомпрофспілки
України Валерій Матов зо-
середився на відсутності в
атомній галузі ефективної
кадрової політики. Так, про-
тягом 14 останніх місяців у

ДП НАЕК «Енергоатом» не
було жодного постійного ке-
рівника, лише перманентно
заступаючі на посаду вико-
нувачі обов’язків президен-
та Компанії. Не встигали
запам’ятовувати прізвища
керівників, бо ті стрімголов
змінювалися, на підприєм-
ствах так званого «дніпрод-
зержинського майданчика»:
ДНВП «Цирконій», ДП «Смо-
ли». Нещодавно призначе-
ного керівника державного
підприємства «Східний гір-
ничо-збагачувальний ком-
бінат» Олександра Сорокіна
у ранзі «виконувача обов’яз-
ків генерального директо-
ра» протримали досить три-
валий час

Валерій Матов зазначив,
що у межах профільного мі-
ністерства, власне, у про-
фільному ядерному депар-
таменті, за останні роки
атомники цілком втратили
кадрову ініціативу: «серед
перших керівників державно-
го органу управління атомної
галузі практично не залиши-
лося досвідчених атомних

професіоналів. Хоча колись
на рівні першого заступника
міністра і заступника мініст-
ра обов’язково за профілем
був атомник».

Але стрижневим питан-
ням на сьогодні для атомни-
ків є вмотивоване тарифо-
утворення. Валерій Матов
звернув увагу міністра на
необґрунтованість занижен-
ня тарифу на електроенергію
для ядерної галузі. Націона-
льна комісія, що здійснює
державне регулювання у
сфері енергетики (НКРЕ), з
1 січня 2014 роки установила
тариф державному підпри-
ємству НАЕК «Енергоатом»
на відпуск електроенергії
23,08 коп. за 1 кВт/год. (без
ПДВ). Атомпрофспілка Ук-
раїни неодноразово зверта-
ла увагу на той факт, що для
забезпечення виконання
виробничої, інвестиційної та
соціальних програм Націо-
нальна атомна енергогене-
руюча компанія потребує та-
риф, як мінімум, 27,3 коп. за
1 кВт/год.
(Закінчення на 2-й стор.)
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У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерговугілля України, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

СТРАТЕГІЯ ВІДКРИТОСТІ ДВОСТОРОННІХ ПАРТНЕРСЬКИХ ВІДНОСИН ПІДТРИМАЙ УКРАЇНСЬКУ АРМІЮ!

МІНІСТЕРСТВО Й АТОМПРОФСПІЛКА:МІНІСТЕРСТВО Й АТОМПРОФСПІЛКА:
соціальний діалог — насоціальний діалог — наггальна потреба сьогоденняальна потреба сьогодення

14 березня відбулося засідання Громадської ради при
Міненерговугілля України. Міністр енергетики та вугільної
промисловості України Юрій Продан зустрівся з представ-
никами громадськості енергетичних галузей, у тому числі
з лідерами профспілкових організацій, щоб обговорити
ситуацію в паливно-енергетичному комплексі України,
визначити першочергові заходи для стабілізації роботи
українського ПЕК. Це перша зустріч нового міністра з гро-
мадським активом. І як зазначив Голова Професійної спіл-
ки працівників атомної енергетики та промисловості
України, член Громадської ради Валерій Матов, уперше
після тривалого вакууму у діалозі між керівництвом про-
фільного міністерства і представниками атомно-енерге-
тичного комплексу країни було знайдено порозуміння.

Рівненська АЕС: працівники БЩУ реакторного цеху №2

Новокостянтинівська уранова шахта: гірники очисного вибою

ДЗ СМСЧ №    3 МОЗ УКРАЇНИ: ДОСЯГНЕННЯ, ПРОБЛЕМИ ТА ПЕРСПЕКТИВИ РОЗВИТКУ

Хто має гарантувати якісну медичну допомогу
До державного закладу СМСЧ №     3 Міністерства охо-

рони здоров’я України, який обслуговує місто-супутник
Рівненської АЕС, нині входять поліклініка, стаціонар на
295 ліжок, лікувально-діагностичні підрозділи, відді-
лення екстреної (невідкладної) медичної допомоги,
здоровпункти РАЕС, транспортного цеху, ПТУ.

Здоров’я населення, у тому числі й персоналу АЕС
та його сімей, постійно оберігають 143 лікарі, 360 осіб
середнього медичного персоналу, 157 молодшого та
140 інших працівників. Серед них 60 лікарів з вищою
категорією, 21 — з першою та 15 — з другою. Квалі-
фікаційні категорії мають і 258 працівників середнього
медичного персоналу.

ДО УВАГИ ЧЛЕНІВ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

Тимчасова адреса для надсилання всієї поштової корес-
понденції ЦК Атомпрофспілки України: 01019, Київ-19,
Атомпрофспілка, до запитання (замість Майдан Неза-
лежності, 2).

Адреса місця тимчасового перебування Профспілки (не
для кореспонденції): проспект Перемоги, 4. Також пові-
домляємо про нові номери робочих телефонів:

Матов В.О. (044) 236-02-60
Прудніков П.В. і Голота С.М. (044) 236-02-99
Першин В.В. і Желудкова О.В. (044) 236-02-64
Кручинська Н.В. і Панченко Т.П. (044) 236-02-90
Колот І.М. (044) 236-02-73
Колеснікова О.П., Семеняка Л.М. і Соколова Л.С.

(044) 236-03-10
приймальна (044) 236-02-94
Тел./факс (044) 236-02-61

Україна в небезпеці. Настав непростий час, коли
кожен мусить стати захисником Вітчизни. Підтримай
Українську армію. Армія буде захищати кожного, але
нашим солдатам потрібно, щоб куля не пробила броне-
жилет, щоб їх прикривала броня, щоб мир у небі захи-
щали наші пілоти. ЗАТЕЛЕФОНУЙ АБО НАДІШЛИ СМС
НА НОМЕР 565. ОДИН ДЗВІНОК АБО СМС — 5 ГРН.
ЄДИНИЙ НОМЕР ДЛЯ ВСІХ МОБІЛЬНИХ ОПЕРАТОРІВ.

Допомога Українському морському
та повітряному флотам

Всеукраїнська асоціація ветеранів-підводників
вважає своїм громадянським обов’язком допомогти
морально і матеріально захисникам морських та
повітряних рубежів України, котрі переживають склад-
ні часи у зв’язку із загостренням ситуації в Криму. З
ініціативи благодійної організації «Екіпаж» м. Нетішин
і відділення Асоціації ветеранів-підводників у Хме-
льницькій області на початку березня поточного року
розпочато збір коштів для перерахунку екіпажам
кораблів та авіаційних частин. Оперативно відреагу-
вали на такий клич працівники Хмельницької атомної
електростанції, не з примусу, а за покликом серця,
долучившись до доброї справи. Уже вдалося назбира-
ти певну суму і переказати по 7,5 тисячі гривень на
корвет «Тернопіль», корабель управління «Славутич»
та підводний човен «Запоріжжя». Також через відді-
лення Всеукраїнської асоціації ветеранів-підводників
в Одесі 10 тисяч гривень було переказано флагману
українського флоту — «Гетьман Сагайдачний». Ко-
мандир флагмана подякував нетішинцям за розуміння
і підтримку, втім, прийняти її відмовився, попросивши
перенаправити кошти кораблям, які перебувають у
Севастополі. Аргументував таку позицію тим, що екі-
паж флагмана, повернувшись з походу, отримав гро-
шову винагороду, а от заблоковані кораблі справді
переживають скруту. Пропозицію нетішинці прийняли
і 8,5 тисячі гривень були переказані «Запоріжжю», а на
1,5 тисяч гривень придбано та передано для екіпажу
«Гетьман Сагайдачний» 126 пачок цигарок.

Збір коштів триває, планується переказ 5 тисяч гри-
вень на авіабазу «Бельбек». Командир бази Юлій
Валерійович Мамчур, заступник командира по роботі з
персоналом Олег Олегович Шаповал завчасно висло-
вили подяку працівникам ВП ХАЕС та пообіцяли і нада-
лі мужньо стояти на захисті інтересів України. 

Довідково: на 19 березня українці пожертвували 16 млн.
грн. на потреби Української армії.

Тимчасова електронна пошта редакції газети «Атомник
України»:

atomnik@union.kiev.ua
atomnik@gmail.com



С отчетом о проделанной
работе выступил председатель
ОМ ВООП Дмитрий Мищук,
который рассказал об основных
направлениях деятельности и
проблемных вопросах моло-
дежной организации. По сос-
тоянию на 1 января 2014 года
ОМ ВООП насчитывала 3233
человека в возрасте до 35 лет
включительно. Безусловно, тя-
жело услышать каждого, но
активисты Совета молодежи
всячески стараются максималь-
но тесно сотрудничать между
собой и со все-ми молодыми
работниками на местах. Так,
выпускаются профсоюзные мо-
лодежные газеты, на инфор-
мационных стендах регулярно
вывешиваются сообщения о
планируемых мероприятиях,
статьи членов ОМ ВООП публи-
куются в газетах «Трудовая
слава» и «Атомник України». В
отчетном году в основных под-
разделениях ГП «ВостГОК» про-
шли конкурсы профессиональ-
ного мастерства, четыре чело-
века начали свое обучение в
СНУЯЭП по квоте ВостГОКа. 

Дмитрий Мищук ознакомил
присутствующих с перечнем
социальных и благотворитель-
ных акций, в которых члены
организации молодежи при-
няли активное участие. Это
поздравления ветеранов Ве-
ликой Отечественной войны с
Днем защитника Отечества,
«Капля жизни» — ко Дню доно-
ра, «Георгиевская ленточка» —
ко Дню Победы, мероприятия
ко Дню защиты детей, «Зажги
свечу памяти», «Факельное
шествие», «Капелька добро-
ты» и многие другие. Также
была рассмотрена культурно-
массовая работа и органи-
зация досуга. Здесь были от-
мечены конкурсы «Сладкая
парочка», «23 феврара и 8
марталя», КВН и КВН-круг,
участие в VIII конкурсе КВН
Организации молодежи Атом-
профсоюза Украины, откры-
тие баз отдыха, посещение
членами ОМ Ингульской шах-
ты горнолыжного курорта «Бу-
ковель», членами ОМ Смолин-
ской шахты — Кировоградской
филармонии, футбольного мат-

ча Лиги чемпионов в г. Киев и
Киевского зоопарка. На всех
площадках были организова-
ны поздравления детишек Де-
дом Морозом и Снегурочкой с
Новым годом. Наши спортс-
мены достойно представляют
предприятие в спортивных
соревнованиях. Сергей Мар-
ченко, богатырь с ремонтно-
механического завода ГП
«ВостГОК», ежегодно занима-
ет призовые места на турнире
«Силачи Атомпрофсоюза».
Активистами молодежи про-
водились конкурсы «Мама,
папа, я — спортивная семья!»
и «Веселые старты». Кроме
отмеченных положительных
моментов, был поднят вопрос
о возобновлении выдачи ссуд
на приобретение жилья и хо-
зяйственные нужды молодым
работникам.

С отчетами о своей рабо-
те выступили представите-
ли молодежных организаций 
как ВостГОКа, так и других 
предприятий-членов ВООП, а
именно ООО «Восток-Руда»,
СМСЧ-9, ГП «УкрНИПИпром-
технологии». Председатель
ОМ Смолинской шахты Ви-
талий Давыденко озвучил вол-
нующий всех вопрос дальней-

шего трудоустройства моло-
дых работников шахты в слу-
чае спада объема работ или
ее закрытия. Лилия Яремен-
ко, председатель ОМ ГМЗ, выс-
тупила с предложением внести
дополнения в Коллективный
договор ГП «ВостГОК» касатель-
но повышения заработной пла-
ты и социальных гарантий ра-
ботников комбината. 

На все озвученные вопро-
сы ответили генеральный ди-
ректор комбината Александр
Сорокин и председатель ВООП
Борис Филиппов, которые
участвовали в работе конфе-
ренции.

Были приняты изменения
в составе Совета организации
молодежи ВООП и утвержден
Совет молодежи ВООП в ко-
личестве 19 человек.

Делегаты конференции
работу ОМ ВООП признали
удовлетворительной и утвер-
дили план работы на 2014 год.

Завершили конференцию
на приятной ноте — семь акти-
вистов организации были наг-
раждены грамотами и бла-
годарностями профкома ВООП. 

Александра МАХОНЯ,
член ОМ ВООП 

г. Желтые Воды
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ПІД ЗНАКОМ ТУРБОТИ ПРО ЛЮДИНУ ПРАЦІ СТРАТЕГІЯ ВІДКРИТОСТІ ДВОСТОРОННІХ ПАРТНЕРСЬКИХ ВІДНОСИН

АТОМПРОФСПІЛКА УКРАЇНИ:
ГОЛОВНІ АКЦЕНТИ РОБОТИ 
2013 РОКУ І ПЛАНУ ДІЙ НА 2014-Й 

(Закінчення. Початок у №    8)
18 жовтня Голова Атомпрофспілки України Валерій Матов

звернувся до Голови Національної комісії з питань регулювання
електроенергетики України Сергія Тітенка з приводу відсутності
економічно обґрунтованого тарифу на електроенергію для ДП
НАЕК «Енергоатом». Останнім часом тариф на електроенергію
АЕС штучно занижується, і це стало головною причиною критич-
ного загострення проблем в атомно-енергетичному комплексі та
зростання соціальної напруги у колективах, йдеться у зверненні.

8 листопада у Міністерстві енергетики та вугільної проми-
словості України під головуванням міністра Едуарда Ставицького
відбулося засідання Оперативного штабу із здійснення загальної
координації робіт з будівництва заводу з виробництва ядерного
палива у смт Смоліне у Кіровоградській області.

Було обговорено робочі питання, зокрема: стан виконання
протокольних доручень попередніх засідань Оперативного штабу;
стан підготовки та розгляду проектно-кошторисної документації
для будівництва заводу з виробництва ядерного палива; стан
виконання робіт підготовчого періоду на майданчику заводу з
виробництва ядерного палива; діяльність робочої групи з питань
організації розвитку соціальної інфраструктури смт Смоліне, с. Бе-
резівка; організацію вибору генпідрядника для виконання робіт
основного періоду будівництва першої черги, проходження узгод-
ження проекту соціально-економічного розвитку «Завод з вироб-
ництва ядерного палива» відповідно до положень постанови
Кабінету Міністрів України від 3.06.2013 року №    404 тощо.

8 листопада відбулися комітетські слухання, організовані
Комітетом Верховної Ради України з питань паливно-енергетичного
комплексу, ядерної політики та ядерної безпеки «Про стан фінансо-
во-економічного та законодавчого забезпечення функціонування
ядерної галузі України». Участь у них взяли представники профіль-
них міністерств, відомств, підприємств галузі, громадськості, ЗМІ. 

На жаль, на комітетських слуханнях представник Національної
комісії регулювання електроенергетики України виступив без
обгрунтованої аргументації й реальної оцінки ситуації в ядерній
галузі. Це було для учасників слухань, м’яко кажучи, дивним, адже
основні запитання були саме до представника НКРЕ. Незвичним
було і те, що на слуханнях також практично не було народних депу-
татів, хоча захід організовано під егідою профільного парламен-
тського комітету. Перший керівник Міністерства енергетики та
вугільної промисловості України — також був відсутній. 

У слуханнях взяли участь і виступили з профспілковими пропо-
зиціями щодо розглянутих питань Голова профспілки Валерій
Матов та його заступник — голова профкому ППО ДП НАЕК
«Енергоатом» Олексій Лич, які також висловили розуміння контро-
люючо-регулюючих органів, що галузь перебуває у надкритичному
фінансовому стані.

20 листопада Комітет Верховної Ради України з питань палив-
но-енергетичного комплексу, ядерної політики і ядерної безпеки
ухвалив Рекомендації комітетських слухань, куди були включені і
пропозиції Атомпрофспілки України, про фінансове забезпечення і
законодавче вдосконалення ядерної галузі держави.

На підставі рішень засідання профспілкового комітету ДП
НАЕК «Енергоатом», що відбулося 28 листопада, Атомпрофспіл-
кою України було направлено адміністрації Компанії звернення з
вимогою вжити усіх потрібних заходів для виконання у повному
обсязі Колективного договору, особливо, що стосується погашен-
ня боргів із виплат одноразової допомоги працівникам Компанії
при виході їх на пенсію. Невдовзі більшу частину зазначеної забор-
гованості з одноразових виплат пенсіонерами було ліквідовано
Перемовини соціальних партнерів з урегулювання цього й інших
пунктів Колективного договору було продовжено. 

Довідково: 19 грудня Національна комісія, що здійснює дер-
жавне регулювання у сфері енергетики (НКРЕ), у формі закрито-
го слухання переглянула тариф на електроенергію для ДП НАЕК
«Енергоатом»: з 1 січня 2014 року НКРЕ збільшить тариф НАЕК
«Енергоатом» на відпуск електроенергії на 4% — з 22,2 коп. до
23,08 коп. за 1 кВт/год (без ПДВ).

Для забезпечення виконання виробничої інвестиційної та
соціальних програм «Енергоатом» потребує збільшення тарифу,
як мінімум, до 27,3 коп. за 1 кВт/год.

29 листопада у м. Київ, у Будинку Федерації профспілок
України, відбувся ІІІ Пленум ЦК Атомпрофспілки України з широким
колом соціальних партнерів-суб’єктів галузевих угод і колективних
договорів, представників профільних комітетів Верховної Ради
України, загалом 110 осіб. Учасники пленарного засідання, обгово-
рюючи найбільш животрепетне питання про хід виконання поста-
нови попереднього (ІІ) Пленуму Центрального комітету профспіл-
ки, констатували, що свої зобов’язання врегулювати надважкий
стан в ядерно-енергетичному комплексі держава в особі високопо-
садовців зірвала, і тепер є серйозна загроза втратити стратегічну
галузь, що має мільярдні борги і сталу тенденцію до їх зростання.

Така непродумана і руйнівна політика держави, її центральних
органів управління до реалій і перспектив атомної енергетики та про-
мисловості, збереження їх життєздатності мотивує, за однозначним
висловлюванням членів ЦК, до колективних дій. І це не останнє попе-
редження владі — це перехід до плану боротьби за права й інтереси
працівників, врятування унікального, високотехнологічного вироб-
ництва від занепаду і розпаду. Така принципова позиція, зокрема,
про порушення Конвенції МАГАТЕ щодо забезпечення оператора
ядерних установок — ДП НАЕК «Енергоатом» — достатніми коштами
для надійної і безпечної експлуатації АЕС, була відображена в офіцій-
них документах ІІІ Пленуму ЦК профспілки, у зверненнях учасників
цього засідання до Президента України, Верховної Ради, Кабінету
Міністрів та Ради національної безпеки і оборони України.

На Пленумі було затверджено План заходів ЦК Атомпрофспілки
України на 2014 рік, зі встановленням терміну завершення і відпові-
дальних за їх реалізацію. З-поміж основних напрямів діяльності є:

проведення (періодичність — згідно зі Статутом Атомпрофс-
пілки України) засідань: пленарних, постійних комісій і
Президії Центрального комітету профспілки за робочими
темами порядку денного;

колективно-договірна робота, що передбачає дев’ять
заходів; 

організаційна робота та навчання — містить 21 захід, вклю-
чаючи участь представників Атомпрофспілки України у зустрічах і
конференціях на міжнародному рівні;

інформаційна робота налічує 7 заходів;
іміджева робота становить 5 заходів;
робота з молоддю здійснюватиметься відповідно до плану

діяльності Організації молоді Атомпрофспілки України на 2014 рік;
спортивна робота проводитиметься згідно з планом робо-

ти ЦФСК «Атом України» на 2014 рік.
У грудні Міненерговугілля України остаточно сформувало,

згідно з прийнятим рішенням, окремий структурний підрозділ у
складі міністерства — Департамент ядерної енергетики та атомної
промисловості і призначило його керівником Петра Анатолійовича
Чернова.

У грудні в офісі Міжнародної організації праці у Женеві
(Швейцарія) відбулося засідання Виконавчого комітету Глобальної
спілки IndustriALL. Голова Атомпрофспілки України Валерій Матов,
заступник члена Виконкому IndustriALL, який представляє проми-
слові профспілки України, узяв активну участь у засіданні. 

Виконком за підсумками роботи ухвалив нові структуровані цілі
і ключові стратегії на період до 2016 року, спрямовані на розвиток
сильних, незалежних, представницьких і самодостатніх профспілок,
зміцнення їх впливу в усьому світі на основі збільшення чисельності.

Довідково: IndustriALL — міжнародне об’єднання профспілок, які
представляють інтереси 50 мільйонів трудящих гірничодобувної,
паливно-енергетичної і переробної галузей у 140 країнах світу.

МІНІСТЕРСТВО Й АТОМПРОФСПІЛКА:МІНІСТЕРСТВО Й АТОМПРОФСПІЛКА:
соціальний діалог — насоціальний діалог — наггальна потреба сьогоденняальна потреба сьогодення

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Юрій Продан погодився і
відповів, що з його боку вже
є у цьому напрямі дії — готу-
ється звернення до НКРЕ
для підготовки обґрунтова-
ного тарифу на електрое-
нергію НАЕК «Енергоатом»,
здатного забезпечити діяль-
ність підприємств атомно-
промислового енергокомп-
лексу з урахуванням усіх,
передбачених у галузі, про-
грам: створення нових під-
приємств, зокрема заводу з
фабрикації ядерного пали-
ва, будівництво і дослідна
експлуатація Новокостян-
тинівського уранового родо-
вища, продовження дії бло-
ків АЕС у надпроектний тер-
мін тощо. Міністр пообіцяв
особисто відвідати усі атом-
ні майданчики вже найближ-
чим часом. «Зрозумійте, си-
туація складна, практично
кожного дня або через день
урядові засідання. Але я
знайду можливість поїхати
подивитися і на власні очі
переконатися про стан справ

на цих підприємствах», —
сказав він.

Юрій Продан також заз-
начив, що усі питання в атом-
но-промисловому секторі
мають вирішуватися комп-
лексно, «в одній зв’язці», зок-
рема, будівництво заводу
ядерного палива і розбу-
дова Новокостянтинівської
шахти, розвиток нових ура-
нових родовищ для забезпе-
чення обсягами роботи заво-
ду з виготовлення ядерного
палива». Також керівник Мі-
ненерговугілля України поін-
формував, що через брак
бюджетних коштів частину
інвестиційних програм, які
планувалося реалізувати від-
повідно до Енергостратегії,
фінансуватимуть за рахунок
тарифу і тарифної складової.

Міністр пообіцяв прове-
дення окремої робочої зуст-
річі з атомниками — за учас-
тю керівників підприємств та
профспілкових працівників з
обговорення та вироблення
першочергових заходів для
стабілізації ситуації в атом-
ній галузі. Такі ділові заходи

передбачається проводити
регулярно.

У ході обговорення
члени Громадської ради на-
дали слушні пропозиції, а
саме: забезпечити громад-
ське обговорення за участі
громадських рад та інших
профільних громадських ор-
ганізацій нормативно-право-
вих актів, які розробляють-
ся міністерством; здійснити
ліквідацію перехресного суб-
сидування; утворити робочу
групу з питання втрат елект-
ричної енергії; підвищити
рівень охорони праці; пере-
глянути законодавство що-
до «зеленого тарифу» тощо.
Члени Громадської ради вис-
ловили свої думки щодо
кадрової політики, важливос-
ті відкритості та прозорості
влади, боротьби з корупцією,
контролю за виконанням ор-
ганами влади їх владних
повноважень.

Підбиваючи підсумки
зустрічі, Валерій Матов ска-
зав: «Є розуміння необхіднос-
ті соціального партнерства і 
є готовність до подальшої

спільної роботи. На жаль,
протягом останніх років ми
неодноразово зверталися
до нашого профільного мі-
ністерства, але так і не були
почуті. Новий міністр пообі-
цяв цю ситуацію виправити.
Після тривалого вакууму,
який спостерігався у відно-
синах керівництва міністер-
ства з громадським активом
атомної галузі, здається,
врешті знайдено порозуміння.
Але це наша перша розмова і
перший діалог. Я запропону-
вав, щоб наша наступна зуст-
річ була змістовнішою, під-
готувати наше бачення і
перші необхідні заходи для
стабілізації ситуації в галузі.
А згодом будемо думати й
про розвиток. Одразу після
засідання я переговорив у
телефонному режимі з ди-
ректорами підприємств і на-
цілив їх терміново розпоча-
ти відпрацьовувати питання
і підготувати відповідні про-
позиції. Потім їх зведемо у
вигляді документа першо-
чергових заходів і передамо
на розгляд міністру».

ДЗ СМСЧ №    3 МОЗ УКРАЇНИ: ДОСЯГНЕННЯ, ПРОБЛЕМИ ТА ПЕРСПЕКТИВИ РОЗВИТКУ

Хто має гарантувати якісну медичну допомогу
(Закінчення.

Початок на 1-й стор.)
Щодо співпраці з голов-

ним підприємством міста 
— Рівненською атомною
електростанцією, то ці від-
носини базуються на міцній
договірній основі. І це допо-
магає нашій роботі, у тому
числі і в питаннях забезпе-
чення функціонування нашо-
го закладу. У свою чергу ми
сприяємо роботі здоров-
пунктів як на станції, так і в
ПТУ та транспортному цеху.
Тісно співпрацюємо і з відді-
лом охорони здоров’я РАЕС.

Значну роль у наданні
медичної допомоги насе-
ленню відіграє Чорнобиль-
ський фонд, який виділяє
певні суми для лікування
хворих, постраждалих внас-
лідок Чорнобильської катас-
трофи.

Реалізовано й проект
відшкодування вартості лі-
карських засобів, згідно з
постановою Кабінету Мініст-
рів України від 5 вересня
2012 року №   907 «Про зат-
вердження порядку частко-
вого відшкодування вартості
лікарських засобів для ліку-
вання осіб з гіпертонічною
хворобою» та аналогічним
розпорядженням управлін-
ня охорони здоров’я облас-
ної державної адміністра-
ції від 29 жовтня 2012 року 
№   312. У результаті цього
минулого року виписано 12
385 рецептів, за якими хво-
рим відшкодовано 120998
тис. грн.

Разом з тим нас турбує
затримка фінансування з
місцевого бюджету таких важ-
ливих медичних програм, як
«Цукровий діабет», «Запобі-
гання та захист населення
від ВІЛ-інфекції та СНІДу»,
«Попередження та зниження
захворюваності населення
міста на туберкульоз», «Он-
кологічні хвороби», «Серце-
во-судинні...», «Вакцинуван-
ня»... Поки що забезпечення
антирабічними вакцинами,
частково діагностику на ВІЛ,
донорство, обстеження на
Ttorch-інфекції наш заклад
бере на себе.

У 2013 році відмічено
зростання чисельності на-
селення. Дещо зменшилась
народжуваність. Досягнуто
зниження смертності малю-
ків, не було допущено й ма-
теринської смертності. Зни-
зився торік рівень захворю-
ваності населення, у тому
числі й на туберкульоз. Вод-
ночас спостерігається зрос-
тання кількості злоякісних
новоутворень (з 182,8 до
190,8 на 100 тисяч населен-
ня). Також відмічено змен-
шення рівня первинної інва-
лідності осіб працездатного
віку (з 48,1 до 43,8 на 10 ти-
сяч населення). Охоплення
профоглядами працівників
основних підприємств —
100%.

За рейтинговими показ-
никами, відповідно до наказу
управління охорони здоров’я
Рівненської облдержадмі-
ністрації «Про перелік по-

казників, які відображають
ефективність роботи закла-
дів охорони здоров’я райо-
нів, рай- та міськадміністра-
цій», за 2013 рік наш заклад
зайняв 1-ше рейтингове міс-
це із 16 можливих в області.

Для подальшого розвит-
ку медицини, впровадження
нових методик лікування та
діагностики нашому закладу
вкрай потрібна нова апара-
тура, перелік якої сформо-
вано й направлено як до
Міністерства охорони здо-
ров’я України, так і на адресу
управління охорони здоро-
в’я обласної держадмініст-
рації та ДП НАЕК «Енерго-
атом».

Медпрацівники ДЗ СМСЧ
№  3 МОЗ України готові й
надалі на належному рівні
забезпечувати надання ме-
дичної допомоги нашому
населенню, поліпшувати її.
Однак для цього нам потріб-
ні розуміння та допомога
міської влади у визначенні

пріоритетності значення ме-
дицини для розвитку нашого
міста. Турбує медиків і що-
річне невиконання постано-
ви Кабміну «Про затверджен-
ня порядку та умов надання
субвенцій з державного бюд-
жету місцевим бюджетам на
фінансування заходів соці-
ально-економічної компен-
сації ризику населення, яке
проживає на території зони
спостереження» (у 2012 році
— постанова КМУ від 15.02.
2012 року №    91), де чітко
зазначено, що певні суми
звідти повинні виділятися І
для потреб закладів охоро-
ни здоров’я, зазначених у
розподілі міст та областей. У
2013 році ДЗ СМСЧ №     3 МОЗ
України таких коштів не от-
римував.

Олександр 
КОЦЮБИНСЬКИЙ,

начальник ДЗ СМСЧ №    3
МОЗ України

м. Кузнецовськ
Рівненської обл.

В ОРГАНІЗАЦІЯХ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

Решение молодежных вопросов — перспектива для предприятия
Состоялась вторая отчетно-выборная конференция

молодежной организации Восточной объединенной орга-
низации профсоюза, которая собрала делегатов и гостей
со всех предприятий, входящих в состав ВООП.
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РОЗВИНЕНА ЕНЕРГЕТИКА — ПОКАЗНИК РОЗВИТКУ ДЕРЖАВИ

ЕНЕРГЕТИЧНА СТРАТЕГІЯ УКРАЇНИ НА ПЕРІОД ДО 2030 РОКУ
(Закінчення.

Початок у №    8)
7. ПРІОРИТЕТНІ НАПРЯМИ 

ЕНЕРГОЗБЕРЕЖЕННЯ, ПОТЕНЦІАЛ
РОЗВИТКУ НЕТРАДИЦІЙНИХ І 

ВІДНОВЛЮВАНИХ ДЖЕРЕЛ ЕНЕРГІЇ
7.1. Основні принципи державної

політики у сфері енергоефективності
За показником енергоємності ВВП Ук-

раїна в декілька разів перевищує показни-
ки розвинених країн Західної і Східної Єв-
ропи. Так, енергоємність ВВП України в
2010 р. становила 0,55 т у.п. на 1000 дола-
рів ВВП порівняно з 0,1 — для Німеччини,
0,2 — для Польщі й 0,46 — для Росії. Висока
енергоємність України є наслідком особли-
востей структури національної економіки,
зміщеної у бік більш енергоємних галузей,
істотного технологічного відставання біль-
шості галузей економіки від рівня розвине-
них країн, а також цінових викривлень на
внутрішніх енергетичних ринках. В умовах
залежності країни від імпорту таких енерго-
носіїв як газ та нафта висока енергоємність
обмежує конкурентоспроможність націо-
нального виробництва й лягає важким на-
вантаженням на економіку. Крім економіч-
ної й екологічної доцільності, збільшення
енергоефективності є необхідним Україні
для зміцнення національної енергетичної
безпеки, а також для приєднання до євро-
пейського та світового енергетичних рин-
ків. Зниження енергоємності економіки має
стати однією з пріоритетних цілей держав-
ної політики у сфері енергетики.

8. ЗАГАЛЬНІ ЕКОЛОГІЧНІ ПРОБЛЕМИ,
ЗУМОВЛЕНІ ВИРОБНИЧОЮ ДІЯЛЬНІСТЮ

ПІДПРИЄМСТВ ПАЛИВНО-
ЕНЕРГЕТИЧНОГО КОМПЛЕКСУ, ТА

ШЛЯХИ ЇХ РОЗВ’ЯЗАННЯ 
Завдання держави
Розвиток усіх складових енергетичного

сектору економіки, включаючи галузі видо-
бутку, транспортування, переробки та спожи-
вання ресурсів, впливає на різні компоненти
навколишнього середовища. Характерною
рисою цього впливу є його багатоплановість
(одночасний вплив на різні елементи нав-
колишнього середовища), розмаїтість ха-
рактеру впливу (від механічних змін ланд-
шафту до радіоактивного забруднення), а
також масштаб (негативні ефекти проявля-
ються не тільки на регіональному, а й на
глобальному рівні).

За станом на кінець 2011 р. у рейтингу
країн за індексом екологічного стану Ук-
раїна посідає 102 місце зі 132, перебуваю-
чи в одній групі з Росією, Киргизією, Туреч-
чиною, Катаром, Білоруссю та Сербією, у
той час як розвинені країни Східної та
Західної Європи посідають місця в числі
перших 30 країн. Цей індекс складається
Єльським університетом і містить оцінки
різних екологічних параметрів країни — від
якості повітря та води до рівня використан-
ня пестицидів у сільському господарстві й
розвитку відновлюваних джерел енергії.
Помітне відставання України від розвине-
них європейських країн за екологічними
показниками демонструє важливість вирі-
шення екологічних питань, які стоять перед
паливно-енергетичним комплексом.

Беручи до уваги очікувані істотні зміни
й активний розвиток ПЕК України, основни-
ми завданнями держави в області екології є
забезпечення раціонального використання
природних ресурсів і мінімізація негативно-
го впливу на навколишнє середовище з
урахуванням соціально-економічних пріо-
ритетів, фінансових і технічних обмежень,
вимог національного законодавства, а та-
кож міжнародних природоохоронних зо-
бов’язань України.

Основними принципами реалізації цих
завдань є, зокрема:

В атомній енергетиці:
Підвищення експлуатаційної безпеки

при будівництві, функціонуванні та виве-
денні з експлуатації об’єктів атомної енер-
гетики (включаючи уранове виробництво,
виробництво ядерного палива, генерацію
та ін.), підвищення КВВП, а також контроль
над величинами викидів і скидів радіоак-
тивних речовин АЕС;

Підвищення безпеки функціонування
реакторів, термін експлуатації яких про-
довжується;

Удосконалювання механізмів поводжен-
ня з радіоактивними відходами, спрямованих
на забезпечення повного закінченого циклу
переробки радіоактивних відходів з моменту
їх створення до моменту захоронення;

Забезпечення безпеки поводження з
відпрацьованим ядерним паливом й ухва-
лення політики щодо його переробки або
захоронення.

9. ГАРАНТУВАННЯ 
ЕНЕРГЕТИЧНОЇ БЕЗПЕКИ

Енергетична безпека України — це
спроможність держави забезпечити ефек-
тивне використання власної паливно-енер-
гетичної бази, здійснити оптимальну ди-
версифікацію джерел і шляхів постачання в
Україну енергоносіїв для забезпечення жит-
тєдіяльності населення та функціонування
національної економіки у режимі звичайно-
го, надзвичайного та стану війни, попере-
дити різкі цінові коливання на паливно-
енергетичні ресурси, або ж створити умови
для безболісної адаптації національної еко-
номіки до нових цін на ці ресурси на світо-
вих ринках.

Енергетична безпека передбачає до-
сягнення стану технічно надійного, стабіль-
ного, економічно ефективного та екологічно
безпечного забезпечення енергетичними
ресурсами економіки і соціальної сфери
держави.

Енергетична безпека є невід’ємною
складовою національної безпеки держави,
а ефективна політика забезпечення енер-
гетичної безпеки через покращення стану
об’єктів енергетики здійснює позитивний
вплив на ситуацію в економіці держави.

Основні загрози енергетичній безпеці
держави та напрями її зміцнення докладно
описані в Основних напрямах державної
політики у сфері забезпечення енергетич-

ної безпеки України, схвалених Указом
Президента України від 27.12.2005 №   1863.

10. ФІНАНСОВЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ 
РОЗВИТКУ ПАЛИВНО-

ЕНЕРГЕТИЧНОГО КОМПЛЕКСУ
Обсяги інвестицій у розвиток ПЕК
Реалізація стратегічних цілей розвитку

паливно-енергетичного комплексу до 2030
р. потребуватиме здійснення значних інвес-
тицій. Масштаб необхідних заходів виклика-
ний надзвичайно низьким рівнем інвестицій
у розвиток енергетичного комплексу за ос-
танні 20 років. За цей час практично у всіх
енергетичних секторах виникла нагальна
потреба у вкладеннях у модернізацію та
розвиток для підтримки і збільшення конку-
рентоспроможності, при цьому у низці га-
лузей необхідність інвестицій має критичний
характер для забезпечення безперервного
та стабільного функціонування.

Для досягнення поставлених в Енергост-
ратегії цілей у базовому сценарії  розвитку еко-
номіки сумарний обсяг інвестицій у ПЕК Ук-
раїни повинен скласти близько 1,8 трлн. грн. 

11. ДЕРЖАВНЕ УПРАВЛІННЯ ТА 
РЕГУЛЮВАННЯ В ЕНЕРГЕТИЦІ ТА УЧАСТЬ
ГРОМАДСЬКОСТІ В ПРИЙНЯТТІ РІШЕНЬ

Державне управління й регулювання
повинне сприяти зростанню економіки Ук-
раїни шляхом гармонійного розвитку та
функціонування енергетичних ринків. Окрім
необхідності структурних перетворень, одні-
єю з найважливіших умов для забезпечення
сталого розвитку ПЕК є чітке визначення та
розмежування функцій державного управлін-
ня та регулювання, а також недопущення
впливу природних монополій на ухвалення
рішень державними органами. Виходячи з
цього, забезпечення незалежної дії органів
державного регулювання в енергетиці є най-
важливішим фактором сталого розвитку ПЕК. 

У той же час потрібно враховувати, що
рішення щодо розвитку ПЕК мають значний
вплив на економічний, соціальний та еко-
логічний стан окремих регіонів та країни в
цілому, тому ці рішення обов’язково повин-
ні прийматися з урахуванням позиції гро-
мадськості. Таким чином, процес підготов-
ки рішень та їх прийняття повинен бути
максимально прозорим та включати в себе
активну участь громадських організацій,
експертів та інших представників грома-
дянського суспільства. Вкрай важливо, щоб
участь громадськості базувалась на кон-
структивному та аргументованому діалозі,
спрямованому на досягнення консенсусу,
який буде максимально збалансовано вра-
ховувати інтереси всіх зацікавлених сторін
та об’єктивну оцінку всіх факторів, що
мають вплив на остаточне рішення.

Атомна генерація
Основною проблемою розвитку атом-

ної енергетики в найближчі десятиріччя
буде подовження строку служби наявних і
будівництво нових генеруючих потужнос-
тей, паралельно з підготовкою до виведен-
ня з експлуатації після 2030 р. тих потуж-
ностей, які виробили свій ресурс. 

У країні потрібно акумулювати відпо-
відні фонди для фінансування виведення з
експлуатації та будівництва нових блоків.
До переходу на лібералізовану модель рин-
ку електричної енергії це має здійснювати-
ся за рахунок інвестиційної складової в
тарифі на електроенергію, вироблену на
атомних станціях. При переході на нову мо-
дель ринку електроенергії необхідно розро-
бити механізми, що забезпечать фінансуван-
ня виведення з експлуатації та будівництва
нових блоків АЕС. Для підготовки до май-
бутнього зняття з експлуатації інших під-
приємств атомно-промислового комплексу
України (заводу з виробництва ядерного
палива та централізованого сховища ВЯП
та ін.) також потрібно забезпечити акуму-
лювання коштів у відповідних фондах. 

Для підвищення енергонезалежності Ук-
раїни в атомній енергетиці державі потрібно
стимулювати розширення наявних потужнос-
тей для виробництва ядерного палива, а також
розробити й реалізувати програми співробіт-
ництва з іншими країнами з питань створення,
переробки й утилізації палива.

12. ІНТЕГРАЦІЯ В ЄВРОПЕЙСЬКИЙ
СОЮЗ У СФЕРІ ЕНЕРГЕТИКИ

Ключовим кроком на шляху до європей-
ської інтеграції України та реформування
ПЕК є активне членство в Європейському
Енергетичному Співтоваристві та виконання
взятих на себе відповідних зобов’язань.
Таким чином, адаптація законодавства Ук-
раїни до законодавства ЄС є міжнародним
зобов’язанням, передбаченим Законом
України від 15 грудня 2010 року №   2787-VI
«Про ратифікацію Протоколу про приєд-
нання України до Договору про заснування
Енергетичного Співтовариства».

Для здійснення інтеграції ОЕС України
до енергосистем Євросоюзу потрібно роз-
робити і реалізувати комплекс заходів, які
природно розподіляються на два класи:
нормативно-правовий та технологічний.

Адаптація законодавства України за
напрямами:

Електроенергетика
Ядерна енергетика
Основу правового регулювання ста-

новлять такі документи з відповідними змі-
нами та доповненнями: Віденська конвен-
ція про цивільну відповідальність за ядерну
шкоду від 21 травня 1963 р., Конвенція про
ядерну безпеку від 20 вересня 1994 р.,
Рішення Ради ЄС 2008/114/ (ЄС, Євратом)
від 12 лютого 2008 р. про встановлення
статутів Агенції Євратома з постачання,
Правила Агенції Євратома з Постачання ЄС
з ядерної енергетики від 11.05.1960 р.
щодо способу врівноваження попиту та
пропозиції на уранову руду, вихідні мате-
ріали та спеціальні матеріали, що розщеп-
люються. Об’єднана конвенція про безпеку
поводження з відпрацьованим паливом та
про безпеку поводження з радіоактивними
відходами від 5 вересня 1997 р., Дирек-
тива Ради ЄС 2006/117/ Євратом від 20
листопада 2006 р. про нагляд та контроль
за перевезенням радіоактивних відходів та
відпрацьованого ядерного палива. Рег-

ламент Ради (Євратом) 1493/93 від 8 черв-
ня 1993 р. щодо перевезень радіоактивних
речовин між країнами-членами.

Адаптація українського законодавства
у цій сфері потребує прийняття законодав-
чих актів, спрямованих на: підтвердження
відповідності продукції, що постачається
на підприємства атомної енергетики; залу-
чення та використання фінансових ресурсів
для зняття з експлуатації АЕС та передачі на
довгострокове зберігання/захоронення ра-
діоактивних відходів (далі — РАВ); впро-
вадження санітарних норм і правил для 
АЕС; спорудження сховищ відпрацьованого
ядерного палива (далі – ВЯП) та РАВ; про-
довження терміну експлуатації АЕС; забез-
печення інвестування в будівництво нових
об’єктів ядерно-енергетичного комплексу
(далі – ЯЕК); виконання процедур підготов-
ки і передачі на захоронення РАВ підпри-
ємств ЯЕК та остаточного захоронення
РАВ; поводження з ВЯП після його довгост-
рокового безпечного зберігання; облік та
контроль за ядерними матеріалами.

14. ПРОГРАМИ ТА ДОКУМЕНТИ, 
НЕОБХІДНІ ДЛЯ РЕАЛІЗАЦІЇ 

ЕНЕРГЕТИЧНОЇ СТРАТЕГІЇ
Для успішної реалізації основних поло-

жень Енергостратегії України необхідні роз-
робка і затвердження таких програмних
документів: План заходів реалізації Енер-
гостратегії, який повинен включати Перелік
об’єктивних вимірюваних показників, які
повинні бути досягнуті завдяки реалізації
Енергостратегії. Вибір ключових показників
повинен бути заснований на цілях держави в
розвитку галузей ПЕК, викладених у цій
Енергостратегії. Детальні й конкретні кроки,
потрібні для досягнення цих показників.
Терміни реалізації кожного кроку. При цьому,
гранулярність зазначених кроків повинна
бути такою: на період 2013—2015 рр. — не
більше одного кварталу; на період 2016—
2020 рр. — не більше одного року; на період
2021—2030 рр. — три-п’ять років. Відпо-
відальних за реалізацію кожного кроку. Пе-
релік учасників роботи над кожним кроком.
Ресурси, потрібні для реалізації цих кроків.

План заходів реалізації Енергостратегії
повинен бути розроблений Міністерством
енергетики та вугільної промисловості і
затверджений протягом шести місяців від
дня ухвалення Енергостратегії Урядом Ук-
раїни. Після розробки програм розвитку
окремих галузей ПЕК, які затверджуються
Міненерговугілля, план заходів має бути
доповнений планами реалізації цих програм. 

14.1. Нормативно-правове забез-
печення

Для успішного досягнення цілей роз-
витку галузей ПЕК, зазначених у цій Енер-
гостратегії, потрібно розробити або зміни-
ти низку нормативно-правових документів,
включаючи, але не обмежуючись:

Методологію формування прогнозного
та звітного балансів паливно-енергетичних
ресурсів з урахуванням рекомендацій МЕА,
ОЕСЗ та ЄС;

14.1.1. Електроенергетика
14.1.2. Атомна енергетика та про-

мисловість
Розробити і затвердити:
Кадастр майданчиків АЕС. План будів-

ництва нових енергоблоків АЕС. Угоду
(угоди) про співробітництво з постачальни-
ком технології (для нових енергоблоків
АЕС). Рішення про розміщення та будів-
ництво нових енергоблоків АЕС. Рішення
про особливий режим надання дозволів на
користування надрами для розвідки та роз-
робки покладів урану та торію. Рішення про
призначення генеральних проектувальників
об’єктів ядерної енергетики та промисловості
(ядерних установок). Рішення про стимулю-
вання інвестування у розвиток промислової
бази підприємств, залучених до будівництва
енергоблоків АЕС. Рішення про стимулювання
інвестування у виконання науково-дослідних
та дослідно-конструкторських робіт супрово-
ду експлуатації АЕС та розвиток науково-
виробничої, методичної та інфраструктурної
бази навчальних установ, що готують кадри
для ядерно-енергетичного комплексу. Рі-
шення щодо унормування, обліку та вико-
ристання коштів, що надходять до Держав-
ного бюджету в якості коштів, призначених
для зняття з експлуатації АЕС та ядерних
установок. Рішення про стимулювання роз-
витку бізнесу в місцях розташування об’єк-
тів колишнього уранового виробництва.
Рішення про акціонування підприємств
ядерно-промислового комплексу Міненер-
говугілля із залишенням контрольного паке-
та акцій підприємств в управлінні держави.

14. 2. 1. Електроенергетика
14.2.2. Атомна енергетика
Оновити або змінити:
 Програму продовження терміну екс-

плуатації енергоблоків АЕС.  Програму під-
вищення ефективності експлуатації енер-
гоблоків АЕС. Технічну документацію, рег-
ламентуючу експлуатацію АЕС. Концепцію
зняття з експлуатації АЕС та ядерних уста-
новок.  Програму підвищення безпеки екс-
плуатації (КзППБ) та рішення про її фінан-
сування. Державну цільову програму
«Ядерне паливо України». Комплексну про-
граму поводження з радіоактивними відхо-
дами експлуатуючої організації.

14.2.7. Екологія 
Оновити або змінити:
Загальнодержавну цільову екологічну

програму поводження з радіоактивними
відходами;

Програму приведення в безпечний
екологічний стан об’єктів колишнього ура-
нового виробництва.

З метою забезпечення потреб національ-
ної економіки у мінеральних ресурсах за раху-
нок власного видобутку та зменшення залеж-
ності України від імпорту мінеральних ресур-
сів потрібно актуалізувати Загальнодержавну
програму розвитку мінерально-сировинної
бази України на період до 2030 року щодо
розвідки нових родовищ урану та інших
корисних копалин, що використовуються в
ЯПК, розвідки нових родовищ вугілля, нафти,
газу та конденсату.

ФІНАНСУВАННЯ ПЕНСІЙ І ДОПОМОГ — 
ЗА ГРАФІКОМ

Про ситуацію щодо соціальних виплат
В Україні у плановому режимі відбуваються фінансу-

вання та виплата державних соціальних допомог та пен-
сій. У березні потреба на фінансування пенсій стано-
вить 21,4 мільярда гривень. На початок другої декади
березня профінансовано 47% потреби, тобто 10,133
мільярда гривень. Люди планово отримуватимуть гроші
через пошту і банк. Щодо державної допомоги сім’ям з
дітьми, нині профінансовано перший транш у 3,4 мі-
льярда гривень за потреби на місяць 3,9 мільярда гри-
вень. Якщо ще будуть з’являтися нові діти або родини-
пільговики, які не встигнуть вчасно отримати гроші, то
після 20 березня складатимуться нові списки, і виплати
будуть обов’язково профінансовані до кінця місяця,
кошти на це є, — розповіла на брифінгу міністр соціальної
політики Людмила Денісова.

Вона додала, що нині у фондів соціального страхування
заборгованість за виплатами на 1 березня становить 715
мільйонів гривень. А на 11 березня вона скоротилася майже
вдвічі і становить 408,2 мільйона. Борг на виплату допомоги
по безробіттю — 1 мільйон гривень, виплати за листками
тимчасової непрацездатності — 69,4 мільйона гривень, са-
наторно-курортне лікування — 55 мільйонів. Нині триває
наполеглива робота, аби ці борги й надалі скорочувалися та
врешті були повністю ліквідовані. Боргів з виплати жінкам по
вагітності та пологах нині немає взагалі.

Борги із зарплати на 1 березня становлять 919 мільйонів
гривень, за лютий вони зросли майже на 14%. 

Для кримчан Людмила Денісова наголосила, що всі со-
ціальні виплати для них фінансують вчасно, в повному обся-
зі і гривневому еквіваленті. 

Не розглядається поки що питання щодо начебто скоро-
чення пенсій для працюючих пенсіонерів на 50%. З цього
приводу Людмила Денісова мала розмову з міністром фі-
нансів Олександром Шлапаком, який сказав, що сьогодні
вони не розглядають жодних таких можливих скорочень. І
саме Мінсоцполітики України таких пропозицій нікуди не
вносило. Нова влада, сказала Денісова, налаштована не на
скорочення, а на збільшення доходів громадян.

На запитання журналістів, які саме заходи нині міністер-
ство пропонує для скорочення соціальних видатків, міністр
сказала, що попередній уряд затверджував багато лобіст-
ських програм, фінансування яких планувалося в конкретні
кишені. І фінансування саме таких програм буде проінспекто-
вано та скасовано. Вона також поінформувала, що днями на
засіданні Кабміну прийнято рішення про скасування фінансу-
вання таких лобістських програм у всіх галузях на суму близь-
ко 49 мільярдів гривень. Тому нині Мінсоцполітики проводить
інвентаризацію власних програм, затверджених попереднім
урядом, аби видалити ті, за якими гроші хотіли витратити не
на соціальні потреби. Щодо переходу до другого рівня пен-
сійної системи Людмила Денісова зазначила, що у 2014 році
про це говорити зарано. Адже для цього потрібно, аби в краї-
ні була економічна стабільність, а зростання ВВП становило
2% протягом мінімум двох років. Тож нині маємо поки що
сконцентруватися на тому, аби вчасно виплачувати літнім
людям належні їм пенсії, аби підтримати їхню соціальну ста-
більність: щоб їм вистачало на продукти харчування, кому-
нальні послуги, на ліки та інші першочергові витрати.

ПЕНСІЇ: А ЯК У НИХ?

Зміни назріли
У ці дуже складні реалії часу люди, особливо пен-

сійного віку, занепокоєні як своєчасною виплатою пен-
сій, так і її розміром, адже прожити багатьом колишнім
працівникам з кожним роком дедалі складніше. А що ж
показує зарубіжна практика з вирішення  цього питання
по захисту літніх громадян, запитують читачі газети.

Світовий досвід демонструє, що безболісних пенсійних
реформ не існує. Тож усі країни, котрі зважились на пенсій-
ні перетворення, стикалися з невдоволенням населення,
протестами профспілок, складними періодами переходу від
старих до нових систем. Однак держави, яким удалося
здійснити успішні реформи, вже підвищили і продовжують
підвищувати пенсії своїм громадянам. Ті, хто не зважився на
радикальні кроки, робили це пізніше, але втрати від реформ
були відчутнішими. Прикладом успішного переформатуван-
ня пенсійної системи називають Швецію. Після радикальних
змін у системі середня пенсія в країні становить близько 2
тис. дол. США. Водночас експерти вважають доцільнішим
перейняти досвід сусідньої Польщі. Як і решту економічних
реформ, поляки здійснили пенсійну в режимі шокової тера-
пії. Фактично Польща нічого не реформувала. Вона в один
момент ліквідувала існуючу пенсійну систему і ввела нову.
Аби стати на нові рейки, країні знадобилось усього два роки.
Головна перевага польської системи полягає в тому, що
вона захищена від загрози дефіциту. Загальний обсяг
виплат дорівнює обсягу зібраних внесків. Цього вдалося
досягти завдяки базуванню всієї системи на індивідуальних
пенсійних рахунках. Кожен працівник отримає в майбутньо-
му те, що сам вніс у цю систему, плюс відсотки. Як резуль-
тат, середня пенсія тут сягає 450 дол. США. Пенсійний вік
для польських чоловіків становить 65 років, для жінок — 60.
Особи старшого віку в Польщі можуть також розраховувати
на пільги на житло, проїзд у громадському транспорті, зниж-
ки при купівлі медикаментів, а також користуватися перева-
гами «дня пенсіонера» у торговельних центрах, де спеціаль-
но для них передбачені нижчі ціни на основні продукти. Це
значно полегшує життя, тож поляки особливо не нарікають
на проблеми доволі жорсткого заощадження фінансових
ресурсів.

Вітчизняні фінансисти стверджують, що на 90% Україна
повторює шлях Польщі. Цей шлях експерти вважають одним
з найбільш успішних. Інша справа, що багатьох відлякує сам
термін «шокова терапія».

Довідково: розмір пенсії і середня тривалість життя та
пенсійний вік у чоловіків і жінок країн:

Франція: 1. Розмір пенсії — 10440 грн.; 2. середня три-
валість життя — 81 рік; 3. пенсійний вік: у чоловіків — 60 ро-
ків, жінок — 60 років.

Німеччина: 1. — 8456 грн.; 2. — 79 років; 3. — 65/63.
США: 1. — 6016 грн.; 2. — 78 років; 3. — 67/67.
Англія: 1. — 5160 грн.; 2. — 79 років; 3. — 65/60.
Китай: 1. — 2354 грн.; 2. — 72 роки; 3. — 60/55.
Росія: 1. — 2015 грн.; 2. — 66 років; 3. — 60/55.
Україна: на 1 січня 2014 року лише 7,4 українських пен-

сіонерів, або 1002, 2 тис. осіб, отримують пенсії, розмір яких
менше 1 тис. грн. Середня тривалість життя українців стрім-
ко скорочується — для чоловіків у 63 роки, для жінок — 73.



Учасники Форуму в Резо-
люції, звертаючись до вищих
органів влади, висловили по-
зицію щодо рівня соціальних
стандартів, розмірів стипен-
діального забезпечення, удос-
коналення норм законодав-
ства шляхом запровадження
нової редакції Закону Украї-
ни «Про вищу освіту». В доку-
менті наголошується на необ-
хідності подальшого розвитку
та удосконалення державної
молодіжної політики, ство-

рення умов для здобуття сту-
дентами якісної безоплатної
освіти з подальшим працев-
лаштуванням, поліпшення їх
житлово-побутових умов, а
також оздоровлення, культур-
ного і транспортного забезпе-
чення.

Потрібно унормувати пи-
тання стипендіального за-
безпечення студентів не ниж-
че прожиткового мінімуму,
не допускати звуження прав
та гарантій студентам, науко-

во-педагогічним працівни-
кам та спеціалістам вищих
навчальних закладів, визна-
ти діяльність профспілкових
організацій студентів однією
із форм студентського само-
врядування.

Учасники Форуму зажада-
ли також, аби Кабінет Мініст-
рів України за участю студент-
ських організацій розробив і
затвердив типові положення
«Про студентське містечко
вищого навчального закла-
ду», «Про студентський гурто-
житок», «Про студентський
сімейний гуртожиток», «Про
санаторій-профілакторій ви-

щого навчального закладу»,
«Про студентський спортив-
но-оздоровчий табір», «Про
студентську поліклініку».

Обговорення студентсь-
ких проблем і проекту Ре-
золюції були досить конструк-
тивними за участю представ-
ників Державної служби молоді
та спорту України, Федерації
профспілок України, керівників
низки вищих навчальних закла-
дів України, народного депута-
та України Пінчука А. П.

На Форумі лідерів сту-
дентських профорганізацій
обрано першого студентсько-
го Президента — Ольгу Чеба-
нюк, аспірантку Київського
державного університету іме-
ні Т. Г. Шевченка. 

Петро ВАСИЛЕНКО

20 березня 2014 року №12 (694)

0   1   2   3   4   5   6   7   8   9   10   11   12   13   14   15   16 

Засновник: Професійна спілка 
працівників атомної енергетики 

та промисловості України
Видавець: Редакція газети 

«Атомник України»

Адреса редакції: вул. Шота Руставелі, 39/41
оф. 814, м. Київ, 01033

Газета «Атомник України»
Головний редактор

Микола ПЕТРИЧЕНКО
Телефон/факс: (044) 496-52-98

EZmail: atomnik@union.kiev.ua
atomnik@gmail.com

Газета виходить щотижня
Індекс — 21766

За точність викладених фактів 
відповідальність несе автор

Редакція листується з читачами 
лише на сторінках газети

При передруку посилання на «Атомник
України» обов’язкове

Свідоцтво про реєстрацію 
КВ №4480 від 21.08.2000 року

Газета віддрукована
у ПП «Трейд інформ»: м. Київ, 

вул. Новозабарська, 2/6.
Тираж 5000

Ціна договірна

4

МОЛОДЬ. ОСВІТА. МАЙБУТНЄ

Форум студентських профспілок 
Всеукраїнський форум голів студентських профспілко-

вих комітетів, що відбувся у Києві, завершився ухваленням
Резолюції, зміст якої схвалили понад три сотні лідерів про-
фкомів навчальних закладів усіх регіонів України.

200 РОКІВ З НАМИ. 
ДО ЮВІЛЕЮ Т. ШЕВЧЕНКА

ТВОРЧІСТЬ СПІЛЧАН

Болит
Где ты, Господи, наш Создатель,
где вы, ангелы технологий?
Кто убийца и кто предатель,
кто борцы идеологий?
Все смешалось. И кто он, Мессия?
Допустил кто братоубийство?
На майдане кровавое месиво...
Обездоленное украинство.

Елена КАЛЮГА, 
работник охраны ГП «Смолы»,

Днепродзержинская ООП

У рік 200-річчя від дня народження

Тараса Шевченка на Майдані Незалеж-

ності з’явилася скульптура з дерева (на

увесь зріст) Великого Кобзаря. Творець

пам’ятника поетові скульптор Володи-

мир Заєць з Вінниччини. 

Фото Миколи ВАРЧИНОГО

ДОЗВІЛЛЯ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

«Сладкие парочки» ВостГОКа
Захватывающим и

веселым стал уже полю-
бившийся всем восто-
ковцам интеллектуаль-
но-развлекательный кон-
курс «Сладкая парочка».
И хотя это мероприятие
проводилось лишь во
второй раз, интерес к
нему значительно воз-
рос по сравнению с про-
шлым годом.

Количество «парочек»
увеличилось до десяти, да
и зрителей ощутимо при-
бавилось — в зале почти
не было свободных мест.
Обновился и состав жюри
— впервые выступления
нашей молодежи оцени-
вал генеральный директор
ГП «ВостГОК» Александр
Сорокин, который остался
очень доволен увиденным
и услышанным. Он в оче-
редной раз убедился в
талантливости и артистич-
ности нашей молодежи.

Чувствовалась серьезная
подготовка выступающих,
так что вечер выдался очень
интересным и ярким.

Конкурс состоял из 5
заданий: «Визитка», в ко-
тором участники пар пред-
ставляли друг друга зрите-
лям, «Актерское мастер-
ство», где пары с помощью
жестов показывали жюри
загаданное им слово, «Тан-
цевальный», для выполне-
ния которого парам необ-
ходимо было передать в
танце определенные эмо-
ции, «Скороговорки», где
девушка должна была чи-
тать скороговорку, пос-
тепенно ускоряя темп, а
парень — показывать дей-
ствиями все, что читалось,
и, наконец, «Домашнее за-
дание», в котором пары
показали свое виденье
«причуд любви».

В первом задании са-
мым неординарным стало

выступление пары Ивана
Заболотного и Лизы Кас-
тыриной (Ингульская шах-
та), которые в результате и
стали победителями кон-
курса. При выполнении
второго задания отличные
актерские способности по-
казали Александр Родько
и Анастасия Скуба, пара
УкрНИПИИ, которые заняли
третье место. В «танце-
вальном» состязании блис-
тательно отплясала самая
поющая пара — Виктория
Кисляк и Александр Котков
(ГМЗ), которые стали вто-
рыми. При выполнении
задания «Скороговорки»
зал просто взорвали побе-
дители конкурса Иван и
Лиза и пара управления —
Дмитрий Мищук и Алек-
сандра Махоня, которая
получила самый высокий
балл за последний конкурс
«Домашнее задание» и
заняла четвертое место.

Искрометный юмор с
ноткой романтизма в теп-
лой дружеской атмосфере
— и пары участников полно-
стью завладели вниманием
всех зрителей и членов
жюри, все повеселились и
отдохнули на славу, а сами

парочки получили огромное
удовольствие от выступле-
ния и колоссальный заряд
положительных эмоций.

Александра МАХОНЯ,
член организации 

молодежи управления
ВостГОКа

ІЗ РЕДАКЦІЙНОЇ ПОШТИ

Мои замечательные родители
Мои родители большую часть своей трудовой жизни

посвятили атомной энергетике. Папа, Валерий Иванович
Тарновский, начинал свою трудовую деятельность элек-
тромонтером, возводил линии электропередач на Дону,
затем работал на Донбасском предприятии по пуску,
наладке, усовершенствованию технологии и эксплуата-
ции электростанций и сетей ДонОРГРЭС, откуда его
постоянно командировали на различные атомные элек-
тростанции Советского Союза. 

Его профессионализм был высоко оценен, и отца
пригласили на Кольскую АЭС на должность начальника
лаборатории нейтронно-физических измерений. Там он
проработал с 1971 по 1983 год. Папа участвовал в пуске
энергоблоков на Нововоронежской, Армянской АЭС. До
сих пор его помнят там как талантливого физика, гра-
мотного руководителя, автора многих рацпредложений.

К слову, в 2013 году бывшие коллеги из России при-
гласили Валерия Ивановича на 40-летие Кольской АЭС,
и это стало очень ярким и запоминающимся событием. 

В1982 году папа перевелся на тогда еще строящую-
ся Запорожскую АЭС начальником ядерно-физической
лаборатории ОЯБ. Когда пускали блок №   1, он выполнял
функции руководителя физического пуска, с которыми
блестяще справился.

Мой папа очень увлеченный человек. С молодости зани-
мался фотографированием, совершал увлекательные путе-
шествия на мотоцикле, танцевал, с ранних лет был заядлым
радиолюбителем, самостоятельно собрал радиостанцию.
Выйдя на пенсию, изучил компьютер, и теперь помогает
близким и знакомым собирать ПК из отдельных комплек-
тующих, устанавливать программное обеспечение. 

На даче папа сам своими руками и по собственному
проекту построил двухэтажный дом.Свою увлеченность
жизнью он передал и нам с сестрой. 

Более 50 лет рядом с папой рука об руку идет и моя
мамочка — Светлана Николаевна Тарновская. Она — как
надежный тыл для всей нашей семьи, всегда спешит
прийти на помощь, поддержать, успокоить… И то, что в
доме у родителей всегда уютно и пахнет пирогами, а на
даче изобилие красивых цветов, — это мамина заслуга. 

Мама — замечательная рукодельница: платья, кото-
рые я помню с детства, сшиты ее руками. Она всегда все
успевает, при этом всю жизнь работала: сначала в школе
учителем химии и биологии, а затем на ЗАЭС — лабо-
рантом водно-радиохимической лаборатории.

В феврале этого года моим родители исполнилось
по 75 лет. Но они все так же молоды, оптимистичны и
заряжены на успех. 

Я хочу сказать спасибо моим замечательным роди-
телям за то, что они у меня есть, и что они такие, какие
есть. За то, что были примером на протяжении всей
моей жизни, и за любовь, которую они не перестают
дарить нам с сестрой и своим четырем внукам.

Ольга МАГИД, г. Энергодар

РІВНЕНСЬКА АЕС: ПРОФЕСІЙНА ОРІЄНТАЦІЯ ШКОЛЯРІВ

Юні володимирчани мріють стати атомниками
27 старшокласників з класів фізи-

ко-математичного нахилу Володими-
рецького колегіуму відвідали за про-
грамою екскурсії на Рівненську АЕС
навчально-тренувальний та інформа-
ційний центри, центральний пост ав-
томатизованої системи контролю ра-
діаційної обстановки.

Молодь Володимиреччини цікавиться
роботою Рівненської АЕС не випадково.
Адже щороку більш ніж 20 випускників
колегіуму стають студентами одного з
профільних ВНЗ атомної енергетики —
Севастопольського національного універ-
ситету ядерної енергії та промисловості
(СНУЯЕтаП). 

За словами класного керівника фізи-
ко-математичного класу Володимирець-
кого колегіуму Переходько Світлани Во-
лодимирівни, Рівненська АЕС для молоді
регіону є привабливим місцем роботи.
Сьогодні 5 випускників колегіуму після
навчання у СНУЯЕтаП працюють на Рів-
ненській АЕС. Отримання професії атом-
ника є об’єктивно реальним для випуск-
ників колегіуму. Адже між колегіумом і
СНУЯЕтаП є угода, відповідно до якої на
базі колегіуму діють підготовчі курси.
Успішне закінчення курсів гарантує вступ
до цього ВНЗ. Так, 7 випускників колегіу-
му минулого року стали першокурсника-

ми СНУЯЕтаП. Загалом з Володимирець-
кого району у СНУЯЕтаП навчається по-
над 100 студентів.

Кадрова служба Рівненської АЕС веде
моніторинг успішності навчання володи-
мирчан. З кращими студентами-старшо-
курсниками укладаються угоди, які гаран-
тують подальше працевлаштування на
атомну станцію. Нині у СНУЯЕтаП нав-
чаються 25 студентів, які будуть праце-
влаштовані на РАЕС.

За словами Валентини Дукач, началь-
ника відділу зв’язків з громадськістю Рів-
ненської АЕС, щороку інформаційний
центр «Полісся» відвідує понад 1,5 тисячі
учнів. Крім того, з метою інформування та
популяризації атомної енергетики прово-
дяться традиційні щорічні різноманітні
конкурси та брейн-ринги для учнівської
молоді Володимирецього району Рівнен-
щини та Маневицького району Волині. З
профорієнтаційною метою минулого року
Рівненську АЕС відвідували викладачі з
Севастополя. Вони провели зустрічі із
старшокласниками регіону та їх батьками. 

Керівництво РАЕС вважає однією зі
складових безпеки висококваліфікований
персонал, тому на підприємстві приділя-
ється значна увага профорієнтаційній
роботі з учнівською молоддю як можливо-
му кадровому потенціалу атомної.

Мені однаково, чи буду 
Я жить в Україні, чи ні. 
Чи хто згадає, чи забуде 
Мене в снігу на чужині —
Однаковісінько мені. 
В неволі виріс меж чужими, 
І, не оплаканий своїми, 
В неволі, плачучи, умру, 
І все з собою заберу, 
Малого сліду не покину 
На нашій славній Україні, 
На нашій — не своїй землі. 
І не пом’яне батько з сином, 
Не скаже синові: «Молись, 
Молися, сину: за Вкраїну 
Його замучили колись». 
Мені однаково, чи буде 
Той син молитися, чи ні... 
Та не однаково мені, 
Як Україну злії люде 
Присплять, лукаві, і в огні 
Її, окраденую, збудять... 
Ох, не однаково мені.

1847, С.-Петербург

В казематі


